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Utdragsbestyrkande

§ 1

Information och överläggningar

 
A/ Markpolicy för Alingsås kommun
 
B/ Planprioritering 2022-2023
 
C/ Sammanställd budget 2022-2024
 
D/ Uppföljning inom kommunstyrelsens uppsiktsplikt
 
E/ Kommundirektörens information
 
G/ GR-information och övrig information
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2022-02-07

Utdragsbestyrkande

§ 2  2021.558 KS  

Sammanställd budget 2022-2024 

Ärendebeskrivning
I enlighet med beslut i kommunfullmäktige, (KF § 70, 150527), gavs kommunstyrelsen i 
uppdrag att, inför flerårsstrategiberedningen, återkomma med förslag för fastställande av 
koncernbudget med lämplig avgränsning. Dotterbolagen till AB Alingsås Rådhus (”ABAR”) 
hade att inkomma till ägaren ABAR med underlag till budget i enlighet med 
kommunledningskontorets anvisningar.

Styrelsen i AB Alingsås Rådhus fattade på styrelsemöte den 6 oktober 2021 (§ 13) beslut om 
att godkänna förslag till koncernbudget 2022-2024 för bolagskoncernen som ett underlag för 
Alingsås kommuns sammanställda budget.

Kommunfullmäktige beslutade den 3 november 2021 (§ 232) om budget 2022–2024 för 
Alingsås kommun.

 
 
Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 17 januari 2022 lämnat följande yttrande:
 

Kommunledningskontoret har tagit del av ovanstående förslag till koncernbudget för 
bolagskoncernen samt beslutad budget för Alingsås kommun och konsoliderat underlagen till 
en gemensam budget, en så kallad sammanställd budget.

Resultat för kommunkoncernen beräknas uppgå till 186 mnkr för 2022 där kommunen står 
för 109 mnkr drygt och bolagskoncernen för 77 mnkr. För 2023 uppgår resultatet till 212 
mnkr där kommunen utgör 111 mnkr och bolagskoncernen 101 mnkr. Prognostiserat resultat 
för 2024 uppgår till 202 mnkr där bolagskoncernen utgör 88 mnkr och kommunen 114 mnkr. 
Det högre resultatet för bolagskoncernen 2023 beror främst på ett antal prognostiserade 
försäljningar, främst i fastighetskoncernen.

Sammantaget för kommunkoncernen beräknas investeringar under kommande femårsperiod 
ske motsvarande 3,3 mdkr, där bolagskoncernen står för 1,9 mdkr, motsvarande 57 procent 
och kommunen för resterande 1,4 mdkr. För att finansiera investeringarna krävs ytterligare 
upplåning om ca 0,1 mdkr kommande femårsperiod. Skillnaden mellan investeringsnivån om 
3,3 mdkr och lånebehov om 0,1 mdkr finansieras löpande av kommunens och bolagens 
kassaflöden.

Kommunfullmäktige har den 31 mars 2021 (§ 23) beslutat att kommunstyrelsen ges rätt att 
tillfälligt och som längst till och med 2026 omsätta lån och öka kommunens låneskuld med 
totalt 0,5 mdkr utöver det av kommunfullmäktige tidigare fastslagna lånetaket om 4,0 mdkr. 
Prognostiserad låneskuld för kommunkoncernen uppgår
vid utgången av år 2024 till ca 3,8 mdkr.
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2022-02-07

Utdragsbestyrkande

KS § 2, forts

I bilaga till tjänsteskrivelse ges information, bolag för bolag, med avseende på investeringar, 
lånebehov och finansiering, resultat och uppfyllnad av ägardirektiv.

Uppföljning av den sammanställda budgeten bedöms kunna ske första gången i samband 
med delår 2022 som är det första tillfälle då hela kommunkoncernen konsolideras i en 
sammanställd redovisning.
 
 
Arbetsutskottet har den 26 januari 2016, § 3 behandlat ärendet.

Beslut
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige för beslut:

Förslag till sammanställd budget godkänns.
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2022-02-07

Utdragsbestyrkande

§ 3  2021.643 KS  

Markpolicy för Alingsås kommun 

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsen beslutade den 7 december 2020, § 194 att anta kommunstyrelsens 
budget för perioden 2021-2023. Kommunstyrelsens budget innehåller nedbrutna mål och 
särskilt fokus under planperioden. Genom budgeten gavs kommunledningskontoret bland 
annat i uppdrag att ta fram en markpolicy för Alingsås kommun.

Ett kommunalt långsiktigt och strategiskt markinnehav utgör tillsammans med det 
kommunala planmonopolet, verktyg för att styra kommunens samhällsutveckling.

En aktiv markpolitik säkerställer att utvecklingen kan genomföras i enlighet med 
översiktsplanens intentioner och ger kommunen större handlingsutrymme att utveckla staden 
på ett medvetet sätt.
 
 
Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 14 januari 2022 lämnat följande yttrande och 
förslag till  beslut:
 

Förslag till Markpolicy för Alingsås kommun pekar ut inriktningen för hur det kommunala 
markinnehavet ska utvecklas. Förslaget innebär att policyn ska fungera vägledande och 
utgöra ramen för hur kommunen ska planera och arbeta med strategiska markförvärv.

Förslag till Markpolicy för Alingsås kommun redovisar översiktligt vilka markområden som 
kommunen i första hand ska eftersträva att förvärva ur ett kortsiktigt och långsiktigt 
perspektiv. Prioriteringar av vilka fastigheter som ska förvärvas sker bland annat utifrån 
kommunala mål, gällande översiktsplan med tillhörande fördjupningar och tillägg.

Policyn redogör för vilka metoder som kommunen kan tillämpa för att genomföra 
markförvärv, samt vilka principer som används för att bedöma ett marknadsmässigt värde på 
sådan mark.

Slutligen anges ett antal åtgärder som kommunen föreslås arbeta aktivt med, i syfte att 
genomföra policyns intentioner.
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2022-02-07

Utdragsbestyrkande

KS § 3, forts
 
 
Arbetsutskottet har den 26 januari 2016, § 4 behandlat ärendet.

Beslut
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige för beslut:

Förslag till Markpolicy för Alingsås kommun, med följande tillägg: antas:
 
Kommunen ska aktivt arbeta med skötseln av sitt markinnehav på ett miljövänligt och 
klimatmässigt gynnsamt sätt med focus på biologisk mångfald och med en minimering av 
koldioxidutsläpp.
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2022-02-07

Utdragsbestyrkande

§ 4  2021.651 KS  

Taxa för exploateringsenheten 

Ärendebeskrivning
Exploateringsenheten har idag ingen taxa för exempelvis debitering av framtagande av 
exploateringsavtal eller vid deltagandet i externa detaljplaner. Enligt Policy för 
ekonomistyrning, antagen den 27 november 2019 § 220 KF, ska samtliga nämnder årligen 
säkerställa korrekt nivå på taxe- och avgiftsnivåer i kommunen med syfte att 
självkostnadsprinciper ska gälla. Självkostnadsprincipen regleras i 2 kap. 6 § 
Kommunallagen.
 
Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 17 januari 2022 lämnat följande yttrande:
 

Exploateringsenheten tidsredovisar mot investeringsprojekt och exploateringsprojekt samt 
mot interna och externa detaljplaner. Ett internt timpris ska gälla mot investeringsprojekt och 
exploateringsprojekt, medan ett externt pris ska gälla vid arbetet med externa detaljplaner. 
Vidare ska taxan gälla vid framtagande av exempelvis servitutsavtal, arrendeavtal samt 
exploateringsavtal. Enligt 6 kap. 40 § i plan- och bygglagen (2010:900) kan kommunen 
ålägga en exploatör att finansiera åtgärder som behövs för en detaljplans genomförande, där 
framtagande av exploateringsavtal är en väsentlig del i genomförandet.

Sveriges kommuner och regioners (SKR) underlag för beräkning av kommunens 
omkostnader per timme bedöms vara ett lämpligt underlag för att räkna fram en taxa för 
framtagande samt uppföljning av exploateringsavtal. Utifrån SKR’s underlag för beräkning 
föreslås en taxa om 1 064 kronor per timme för framtagande samt uppföljning av 
exploateringsavtal och i arbete med externa detaljplaner.

Uppräkning sker årligen enligt PKV (prisindex för kommunal verksamhet), vilket syftar till att 
timpriset ska följa kostnadsutvecklingen.
 
 
Arbetsutskottet har den 26 januari 2016, § 5 behandlat ärendet.

Beslut
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige för beslut:

Taxa för exploateringsenheten antas.
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2022-02-07

Utdragsbestyrkande

§ 5  2020.521 KS  

Svar på motion om inrättande av arbetslag med fokus på naturvård och 
friluftsliv - Leif Hansson (S), Birgit Börjesson (S), Simon Waern (S), Björn 
Wallin Salthammer (S) 

Ärendebeskrivning
Leif Hansson (S), Birgit Börjesson (S), Simon Waern (S) och Björn Wallin Salthammer (S) 
har till kommunfullmäktige den 9 december 2020, § 175 lämnat en motion om inrättande av 
arbetslag med fokus på naturvård och friluftsliv.

Motionärerna föreslår att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen eller annan lämplig 
instans i uppdrag att samordna ett inrättande av kommunal arbetslag med fokus på 
naturvård och friluftsliv.

Kommunstyrelsens arbetsutskott behandlade ärendet den 20 januari 2021, § 16 med 
beslutet att remittera motionen till kultur- och utbildningsnämnden samt 
samhällsbyggnadsnämnden.
 
Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 22 september 2021 lämnat följande yttrande:
 

Kultur- och utbildningsnämnden behandlade motionen den 15 juni 2021, § 79, och anser 
motionen besvarad för egen del. I nämndens svar anges bland annat att kultur- och 
utbildningsnämnden inte ansvarar för verksamhetsområdena naturvård och friluftsliv, och har 
därmed svårt att själva skapa tjänster inom dessa områden. Nämnden bidrar gärna med 
samverkan, men en eventuell verksamhet med arbetslag med fokus på naturvård och 
friluftsliv kan inte bedrivas i nämndens regi.

Samhällsbyggnadsnämnden behandlade motionen den 23 augusti 2021, § 141, och anser 
motionen besvarad för egen del. Nämnden anger att det finns ett väl fungerande samarbete 
med kultur- och utbildningsnämndens arbetsmarknadsenhet, där 
samhällsbyggnadsnämndens park- och naturenhet tar emot enstaka personer som vill och 
kan arbeta inom enhetens verksamheter. Det finns dock ingen avsedd resurs inom 
förvaltningen som kan omhänderta ett arbetslag.

Av de remitterade nämndernas svar framgår att det finns ett gott samarbete mellan kultur- 
och utbildningsnämnden och samhällsbyggnadsnämnden kring de individer som ingår i olika 
arbetsmarknadsåtgärder, och att de tillsammans försöker tillgodose att de som vill och kan 
arbeta med naturvård eller friluftsliv får den möjligheten. De båda remitterade nämnderna har 
besvarat motionen utifrån sina respektive verksamheter, med de begränsningar som följer av 
nämndernas ansvarsområden. Det finns även andra nämnder inom kommunen som arbetar 
med delar av arbetsmarknadsområdet.
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2022-02-07

Utdragsbestyrkande

KS § 5, forts

Kommunledningskontoret är positiva till motionens andemening att samordna och utöka 
arbetet med olika arbetsmarknadsinsatser. Kommunledningskontoret ser ett behov av att 
samordna frågan mellan samtliga berörda nämnder. Kommunledningskontoret föreslår därför 
att motionen anses besvarad, med ett förslag till beslut i kommunstyrelsen om ett riktat 
uppdrag till kommunledningskontoret att inleda samtal med berörda nämnders presidium för 
att ta ett helhetsgrepp kring frågan.
 
 
Arbetsutskottet har den 26 januari 2016, § 6 behandlat ärendet.
 

Beslut
 
Kommunstyrelsens beslut:

1. Kommunledningskontorets yttrande antas som kommunstyrelsens eget.

2. Kommunledningskontoret får i uppdrag att starta upp ett arbete med berörda nämnders
   presidier för att samordna kommunens arbetsmarknadsåtgärder.
 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige för beslut:

Motionen anses besvarad.

Expedieras till 
Klk-stab
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2022-02-07

Utdragsbestyrkande

§ 6  2021.636 KS  

Remiss - Förslag till nationell plan för transportinfrastruktur 2022-2033 

Ärendebeskrivning
Trafikverket har översänt en remiss till Alingsås kommun, remissen avser Trafikverkets 
förslag till nationell plan för transportinfrastrukturen 2022-2033.

Den nationella planen för transportinfrastruktur beskriver hur den statliga infrastrukturen ska 
underhållas och utvecklas. Planen omfattar i huvudsak:

drift och underhåll av statliga vägar och järnvägar
investeringar i statliga vägar, järnvägar, farleder och slussar
åtgärder för att minska infrastrukturens miljöpåverkan
stöd till kommuner för att främja hållbara stadsmiljöer (stadsmiljöavtal)
medel till forskning och innovation.

Trafikverkets förslag innebär i huvudsak att den gällande nationella planen för åren 2018–
2029 fullföljs, kompletterad med utpekade satsningar i regeringens direktiv. Trafikverket 
påtalar särskilt att underhåll och drift tar en stor del av planens medel i anspråk tillsammans 
med redan beslutade objekt, vilket lämnar ett mycket litet utrymme till nya satsningar.

De nationella strukturer som berör Alingsås kommun är i första hand E20 och Västra 
stambanan. Inga större åtgärder inom Alingsås kommun finns för dessa objekt i planen 
bortsett från kontaktledningsbyten på Västra stambanan.
 
Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 17 januari 2022 lämnat följande yttrande:

Alingsås kommun hänvisar huvudsakligen till det svar som kommer att lämnas av Västra 
götalandsregionen.

Dock önskar kommunen ytterligare förtydliga att det är anmärkningsvärt att varken ytterligare 
spårkapacitet på västra stambanan Alingsås-Göteborg, eller problematiken förknippad med 
dagens utformning av E20 genom Alingsås återfinns i planen i någon form.

De åtgärder som redan är planerade för delar av västra stambanan är visserligen angelägna 
på kort sikt, men en långsiktig plan kommer att ta tid att arbeta fram samtidigt som behoven 
redan idag är stora. Samtliga berörda är överens om att nuvarande situation och kapacitet 
inte är hållbar.
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2022-02-07

Utdragsbestyrkande

KS § 6, forts

Med utgångspunkt i att behoven är stora och kända så är det givet att ytterligare spår på 
stambanan kommer att behövas i framtiden så är det inte rimligt att begära att Alingsås 
kommun tillhandahåller svaren på hur nationell infrastruktur ska planeras. Dock är Alingsås 
kommun angelägna om att komma vidare med frågan och påbörja studier för att på ett 
framsynt sätt kunna arbeta för en långsiktig lösning. Därför behövs medel i nationell plan för 
planering av ytterligare två spår under planperioden. Risken är annars stor att möjligheter 
byggs bort eller på annat sätt omöjliggörs.

På samma sätt så är dagens situation med en europaväg rakt igenom Alingsås stad ohållbar 
på längre sikt med den utformning som är idag. De förändringar som är planerade på kort 
och medellång sikt är bra och behövliga, men ett helhetsgrepp om sträckan behövs. Detta 
både ur nationellt transportperspektiv liksom ur lokalt stadsutvecklingsperspektiv. Att behovet 
finns borde vara säkerställt utifrån den tidigare planering som gjorts på sträckan men som 
inte mynnade ut i ett genomförbart projekt.

Alingsås kommun ser därför att båda ovanstående objekt borde ingå i den nationella planen.
 
Arbetsutskottet har den 26 januari 2016, § 8 lämnat följande förslag till beslut:

Kommunstyrelsen föreslås att anta kommunledningskontorets skrivelse som 
kommunens yttrande.
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2022-02-07

Utdragsbestyrkande

KS § 6, forts

Förslag till beslut på sammanträdet
Jens Christian Berlin (L) lämnar följande förslag till ändring:
 
Stycke fem i Alingsås kommuns remissvar får följande lydelse;
Med utgångspunkt i att behoven är stora och kända så är det givet att ytterligare spår på 
stambanan kommer att behövas i framtiden. Det är inte rimligt att begära att Alingsås 
kommun tillhandahåller svaren på hur nationell infrastruktur ska planeras.
 
Stycke sex får följande lydelse:
På samma sätt så är dagens situation med en europaväg rakt igenom Alingsås stad ohållbar 
på längre sikt med den utformning som är idag. De förändringar som är planerade på kort 
och medellång sikt är bra och behövliga, men ett helhetsgrepp om sträckan behövs. Detta 
både ur nationellt transportperspektiv liksom ur lokalt stadsutvecklingsperspektiv. Att behovet 
finns borde vara säkerställt utifrån den tidigare planering som gjorts på sträckan men som 
inte mynnade ut i ett genomförbart projekt. liksom ur lokalt stadsutvecklingsperspektiv. Att 
behovet finns borde vara ställt bortom alla tvivel utifrån den tidigare planering som gjorts på 
sträckan men som inte mynnade ut i ett genomförbart projekt.
 
Två nya stycken läggs till i remissvaret:
Osäkerheten kring placering av framtida dubbelspår och dragning av E20 medför en orimlig 
begränsning för utvecklingen av Alingsås stad. Den innebär också en risk att framtida 
möjligheter byggs bort eller på annat sätt omöjliggörs.
 
Nytt stycke:
Det är därför synnerligen angeläget att komma vidare med frågan och påbörja studier för att 
på ett framsynt sätt kunna arbeta för en långsiktig lösning. Därför bör medel anslås i 
kommande nationell plan för planering av såväl ytterligare två järnvägsspår som den 
långsiktiga utformningen av E20. Alingsås kommun ser därför att båda ovanstående objekt 
borde ingå i den nationella planen.
 
Alingsås kommun anser därför att båda ovanstående projekt skall ingå i den nationella 
planen.
 
Boris Jernskiegg (SD) föreslår att Jens Christian Berlins ändringsförslag bifalls.
 
Beslutsgång
 
Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag till remissvar mot Jens Christian Berlins 
ändringsförslag och finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla Jens Christian Berlins m fl 
ändringsförslag.
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2022-02-07

Utdragsbestyrkande

KS § 6, forts

Beslut
Kommunstyrelsens beslut:
Alingsås kommuns yttrande över förslag till nationell plan för transportinfrastruktur 2022-2033 
får följande lydelse:
Alingsås kommun hänvisar huvudsakligen till det svar som kommer att lämnas av Västra 
götalandsregionen.

Dock önskar kommunen ytterligare förtydliga att det är anmärkningsvärt att varken ytterligare 
spårkapacitet på Västra stambanan Alingsås-Göteborg, eller problematiken förknippad med 
dagens utformning av E20 genom Alingsås återfinns i planen i någon form.

De åtgärder som redan är planerade för delar av Västra stambanan är visserligen angelägna 
på kort sikt, men en långsiktig plan kommer att ta tid att arbeta fram samtidigt som behoven 
redan idag är stora. Samtliga berörda är överens om att nuvarande situation och kapacitet 
inte är hållbar.
 
Med utgångspunkt i att behoven är stora och kända så är det givet att ytterligare spår på 
stambanan kommer att behövas i framtiden. Det är inte rimligt att begära att Alingsås 
kommun tillhandahåller svaren på hur nationell infrastruktur ska planeras.

På samma sätt så är dagens situation med en europaväg rakt igenom Alingsås stad ohållbar 
på längre sikt med den utformning som är idag. De förändringar som är planerade på kort 
och medellång sikt är bra och behövliga, men ett helhetsgrepp om sträckan behövs. Detta 
både ur nationellt transportperspektiv liksom ur lokalt stadsutvecklingsperspektiv. Att behovet 
finns borde vara ställt bortom alla tvivel utifrån den tidigare planering som gjorts på sträckan 
men som inte mynnade ut i ett genomförbart projekt.
 
Osäkerheten kring placering av framtida dubbelspår och dragning av E20 medför en orimlig 
begränsning för utvecklingen av Alingsås stad. Den innebär också en risk att framtida 
möjligheter byggs bort eller på annat sätt omöjliggörs.
 
Det är därför synnerligen angeläget att komma vidare med frågan och påbörja studier för att 
på ett framsynt sätt kunna arbeta för en långsiktig lösning. Därför bör medel anslås i 
kommande nationell plan för planering av såväl ytterligare två järnvägsspår som den 
långsiktiga utformningen av E20.
 
Alingsås kommun anser därför att båda ovanstående objekt borde ingå i den nationella 
planen.

Expedieras till 
Trafikverket
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2022-02-07

Utdragsbestyrkande

§ 7  2021.570 KS  

Remiss - Regional transportinfrastrukturplan för Västra Götaland 2022–
2033 med tillhörande hållbarhetskonsekvensbeskrivning 

Ärendebeskrivning
Västra Götalandsregionen har översänt en remiss till Alingsås kommun, remissen avser 
förslag till Regional transportinfrastrukturplan för Västra Götaland 2022-2033 med tillhörande 
hållbarhetskonsekvensbedömning.

Västra Götalandsregionen (VGR) har ansvar för att ta fram en regional 
transportinfrastrukturplan som en del av den nationella planen. Rollen som 
länsplaneupprättare ingår i det regionala utvecklingsuppdraget och planen ska, med hänsyn 
till de regionala förutsättningarna, bidra till att de transportpolitiska målen uppnås.

En utökad miljöbedömning i form av en hållbarhetsbedömning, har skett integrerat med de 
olika stegen i planens framtagningsprocess. Hållbarhetsbedömningen drar slutsatsen att 
infrastrukturplanen i sin helhet inte medför några betydande negativa miljöeffekter.

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 17 januari 2022 lämnat följande yttrande:

Huvudsakligen hänvisar Alingsås kommun till det svar som GR lämnar gemensamt för 
medlemskommunerna, men med några tillägg och förtydliganden.

Den presenterade regionala planen är på det hela taget tydlig och framtagandeprocessen 
har skett i god dialog med berörda aktörer. I den hållbarhetskonsekvensbeskrivning som är 
gjord finns många intressanta analyser, och rapporten tillför mycket till förståelsen av den 
regionala planen. Dock hade hållbarhetskonsekvensbeskrivningen kunnat vara än tydligare i 
beskrivningen av planens effekter.

Mycket av de åtgärder som finns i den regionala planen är sedan tidigare beslutade projekt 
och det är tydligt att en kraftfull omläggning av planeringen mot en mer klimatinriktad sådan 
inte är genomförbar utan att göra ett omtag och en viss omprövning av tidigare beslut. Detta 
överensstämmer inte med antagna målbilder för klimatomställning vilket är problematiskt.

Problem finns med framdrift av tidigare beslut och även att det blivit kraftiga fördyrningar. Det 
finns behov av redovisning av beslutade åtgärder från genomförda åtgärdsvalsstudier och 
projekt och hur dessa har hanterats. En sådan redovisning hade med fördel kunnat ske 
löpande vid några tillfällen per år för att kommunerna ska kunna följa framdriften och möta 
upp med egen planering och eventuell finansiering.
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2022-02-07

Utdragsbestyrkande

KS § 7, forts

Alingsås kommun ser behov av en åtgärdsvalsstudie eller liknande för Alingsås stad som tar 
ett samlat grepp kring behovet av åtgärder på hela det regionala vägnätet inom staden, men 
även studerar gång, cykel och kollektivtrafikens möjligheter till förbättring liksom andra 
stadsutvecklingsaspekter i anslutning till vägarna. Ett sådant angreppssätt har potential att 
både hitta en bra balans mellan regionala och lokala anspråk, men också att nå längre ur ett 
hållbarhetsperspektiv än när man analyserar systemet i delar.
 
Arbetsutskottet har den 26 januari 2016, § 9 behandlat ärendet.

Beslut
 
Kommunstyrelsens beslut:

Kommunledningskontorets skrivelse antas som kommunens yttrande över förslag till regional 
transportinfrastrukturplan för Västra Götaland 2022-2033.

Expedieras till 
Västra Götalands regionen
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2022-02-07

Utdragsbestyrkande

§ 8  2021.568 KS  

Remiss: Göteborgs Stads program för besöksnäringens utveckling 2022-
2030 

Ärendebeskrivning
Destinationen Göteborg utgörs av Göteborgsregionens 13 kommuner och Göteborg står som 
drivkraft i delen besöksnäring. Göteborgs kommunfullmäktige har beslutat att fastställa 
Göteborgs stads program för besöksnäringens utveckling fram till 2030 samt att ge Göteborg 
& Co styrelse i uppdrag att leda arbetet med att utarbeta handlingsplaner utifrån 
programmet.

Programmet ska fungera som ett verktyg för Göteborgs Stads nämnder och styrelser och 
visa riktningen för hur besöksnäringen kan ges förutsättningar att växa och utvecklas, och 
därtill främja en ökad samverkan över kommungränserna. Det ska därmed betraktas som ett 
gemensamt inriktningsdokument för alla 13 kommuner inom destinationen.

Programmet bygger på förtydligade strategier, målbild och indikatorer och har tre 
huvudinriktningar som beaktar de tre hållbarhetsdimensionerna: social, ekonomisk och 
ekologisk hållbarhet, där en välkomnande och inkluderande destination, växande och 
välmående näring samt miljö och klimatsmart destination står i fokus.

Huvudinriktningarna delas i sin tur upp i de tre perspektiven besöka, leva och verka. Inom 
varje perspektiv bryts målbilden ned i mätbara mål med tillhörande indikatorer. Förutom 
målbild och mål innehåller programmet fem tvärgående strategier vilka skapar förutsättningar 
för näringens aktörer och möjliggör resan mot en hållbar destination 2030. Samverkan, 
digitalisering, kommunikation och innovation är centrala byggstenar i alla fem strategier. 
Strategierna har fem tydliga inriktningar som relaterar till varandra:

• Investeringar i infrastruktur

• Reseanledningar och upplevelser

• Samverkan

• Stadsutveckling

• Innovation och nytänkande

För att inhämta synpunkter innan fortsatt beredning av ärendet har Göteborg & Co sänt 
programmet på remiss till bland annat kommunerna i Göteborgsregionen.
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2022-02-07

Utdragsbestyrkande

KS § 8, forts
Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 10 januari 2022 lämnat följande yttrande:

Programmet, dess målbild och strategier ska säkerställa att det arbete som sker inom 
ramarna för programmet ska bidra till en hållbar tillväxt i destinationens besöksnäring utifrån 
de ekonomiska, ekologiska och sociala hållbarhetsperspektiven, samt bidra till uppfyllelsen 
av FN:s globala hållbarhetsmål i Agenda 2030. En växande besöksnäring möjliggör ökade 
skatteintäkter, fler arbetstillfällen för destinationens invånare, attraktiv platsutveckling och en 
högre grad av investeringsvilja. Samtidigt innebär en ökad besöksnäring ett ökat tryck på 
samhälle och miljö, vilket kan utgöra en intressekonflikt. Frågan belyses i programmet och 
beaktas inom ramarna för programmets uppsatta mål och aktiviteter.

En hållbar destination kan endast utvecklas genom samverkan mellan olika aktörer inom 
destinationen. För att nå programmets målbild är det därför av högsta vikt att samverkan 
fortsätter över kommungränserna i regionen.

Programmet knyter an till det arbete som sker inom flera av de strategiska områdena i de 
näringslivsstrategiska program som har tagits fram i kommunerna i Göteborgsregionen. Där 
är den övergripande regionala målbilden att tillskapa ytterligare 120 000 nya jobb i regionen 
år 2035, varav 3 700 i Alingsås. Besöksnäringen är ett stort och personalintensivt 
branschområde och därför ett viktigt område för att uppnå den regionala målbilden.

Kommunledningskontoret har inhämtat synpunkter från kultur och utbildningsförvaltningen 
inför remissvaret. Kommunledningskontoret anser att programmet kan bidra till en ökad 
regional samverkan, destinationsutveckling och måluppfyllelse i vårt lokala 
näringslivsstrategiska program. I genomförande av programmet för besöksnäringens 
utveckling ser kommunledningskontoret att det är viktigt att upprätthålla dialogen kring 
utvecklingen av gemensamma insatser inom strategiområdena, exempelvis genom 
varumärkesarbete, affärsutveckling, infrastruktur, marknadsföring samt genom kommersiella 
aktiviteter och paketering av reseanledningar tillsammans med näringslivet.
 
Arbetsutskottet har den 26 januari 2016, § 10 behandlat ärendet.

Beslut
Kommunstyrelsens beslut:

Kommunledningskontorets yttrande antas som kommunstyrelsens remissvar.

Expedieras till 
Göteborg & Co

19



Kommunstyrelsen
Protokoll

2022-02-07

Utdragsbestyrkande

§ 9  2021.603 KS  

Riktlinje kamerabevakning för Alingsås kommun 

Ärendebeskrivning
Alingsås kommun har en säkerhetspolicy beslutad i kommunfullmäktige, 30 oktober 2019, 
§209, samt riktlinjer och organisation för säkerhets- och beredskapsarbete i Alingsås 
kommun beslutad i kommunstyrelsen, 14 oktober 2019, §178. Policyn och riktlinjerna 
beskriver målsättningar för det beredskaps- och säkerhetsarbete som ska bedrivas i Alingsås 
kommun. Av riktlinjerna framgår att kommunen avser arbeta strategiskt både i 
brottsförebyggande frågor och med bevakning.

Kamerabevakningslagen (SFS 2018:1200) som trädde i kraft i augusti 2018 anger att 
Integritetsskyddsmyndigheten (IMY), tidigare Datainspektionen, är ansvarig för all tillsyn av 
kamerabevakning och för att utfärda tillstånd till de verksamheter som är skyldiga att ha 
tillstånd för att få kamerabevaka. Myndigheter och andra som utför en uppgift av allmänt 
intresse behöver tillstånd om de vill kamerabevaka en plats dit allmänheten har tillträde. 
Möjligheten att bedriva kamerabevakning styrs även av Dataskyddsförordningen GDPR 
(EU2016/679).

I budget för Alingsås kommun 2021–2023, antagen av kommunfullmäktige den 4 november 
2020, § 161, framgår att en politisk prioritering för ett tryggare och säkrare Alingsås kommun 
är att se över behovet av kamerabevakning.
 
Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 11 januari 2022 lämnat följande yttrande:
För att säkerställa en enhetlig hantering av kamerabevakning i Alingsås kommun utifrån 
gällande lagstiftning och Integritetsskyddsmyndighetens krav föreslår 
kommunledningskontoret att en riktlinje för kamerabevakning tas fram. Riktlinjen ska 
säkerställa behovet av integritet och en effektiv bevakning för Alingsås kommun.

Till riktlinjen hör även en processvägledning som tydliggör de olika stegen vid införskaffandet 
av kamerabevakning, till exempel förberedelser, beslut och inköp. Processvägledningen är 
tänkt som ett stöd till förvaltningarna. Det åligger förvaltningarna, vid behov i samråd med 
kommunledningskontoret, att genomföra besluts- och kostnadsanalys samt fatta beslut och 
genomföra ansökan till Integritetsskyddsmyndigheten.

Förslag till beslut på sammanträdet
Boris Jernskiegg (SD) och Lady France Mulumba (KD) föreslår att arbetsutskottets förslag 
bifalls.

Beslut
Kommunstyrelsens beslut:
Riktlinje kamerabevakning för Alingsås kommun antas.
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2022-02-07

Utdragsbestyrkande

Expedieras till 
Samtliga förvaltningar och bolag samt Alingsås och Vårgårda Räddningstjänstförbund.
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2022-02-07

Utdragsbestyrkande

§ 10  2022.020 KS  

Entledigande av dataskyddsombud 

Ärendebeskrivning
 
Dataskyddsförordningen reglerar att varje personuppgiftsansvarig offentlig myndighet ska ha 
utsedda dataskyddsombud som övervakar den personuppgiftsansvariges efterlevnad av 
dataskyddsförordningen.

Alingsås kommun har avtal med Göteborgsregionens kommunalförbund (GR) där förbundet 
har anställda dataskyddsombud för anslutna kommuners räkning.
 
Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 12 januari 2022 framfört följande:
 
Ett av GR:s dataskyddsombud slutar sin anställning den 1 februari 2022. Johan Borre utsågs 
av kommunstyrelsen den 1 juni 2020, § 89 till ett av Alingsås kommuns dataskyddsombud 
och behöver nu entledigas som dataskyddsombud för kommunstyrelsen. Nytt 
dataskyddsombud ska rekryteras av GR under våren 2022.

Beslut
 
Kommunstyrelsens beslut:
 
Johan Borre entledigas som dataskyddsombud för kommunstyrelsen från och med 1 februari 
2022.

Expedieras till 
GR, Integritetsskyddsmyndigheten (IMY)
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2022-02-07

Utdragsbestyrkande

§ 11  2021.640 KS  

Planprioritering 2022-2023 

Ärendebeskrivning
Alingsås kommuns övergripande planprioritering syftar till att säkerställa den politiska 
viljeinriktningen för kommunens fysiska planering och skapa förutsättningar för att uppnå 
kommunens långsiktiga tillväxtmål.

I enlighet med beslut i kommunfullmäktige den 27 september 2017, § 207 ansvarar 
kommunstyrelsen för att anta en övergripande planprioritering som utgör prioriteringsordning 
för framtagande av detaljplaner, planprogram och översiktsplaner i Alingsås kommun.

Enligt beslut i kommunstyrelsen den 11 september 2017, §158 har 
kommunledningskontoret i uppdrag att tillsammans med samhällsbyggnadsförvaltningen ta 
fram förslag till en övergripande planprioritering.

Beslut om Planprioritering 2020-2021 togs senast av kommunstyrelsen den 8 februari 2021, 
§ 9. Enligt beslutet ska revidering av fastställd planprioritering beslutas av kommunstyrelsen 
en gång per år eller vid behov. Av beslutet framgår att samhällsbyggnadsnämnden kan 
besluta om att ompröva prioriteringsordningen av de planer som omfattas av 
standardförfarande.

 
Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 14 januari 2022 lämnat följande yttrande:

Förslag till Planprioritering 2022-2023 utgör prioriteringsordning över de politiska 
planuppdrag och planuppdrag om har beviljats positivt planbesked.

Av förslaget framgår vilka nya planer som har tillkommit sedan beslut om planprioritering 
togs senast samt med vilket förfarande en plan ska beredas och vilken nämnd som ska 
besluta om en plans antagande.

Förslag till Planprioritering 2022-2023 innehåller övergripande bedömningsgrunder som 
prioriteringsordningen ska ta sin utgångspunkt i. Förslaget ska i huvudsak tillgodose behovet 
av bostäder och kommunal service samt tillgång på mark för att främja näringslivet i Alingsås 
kommun.

I områden där övergripande planering pågår bör detaljplanering avvakta det strategiska 
arbetet, och föreslås därför att prioriteras lägre än andra planer. Likaså föreslås planer som 
inte är förenliga med ÖP och FÖP eller planer som inte bedöms bära sig ekonomiskt att 
prioriteras lägre.

23



Kommunstyrelsen
Protokoll

2022-02-07

Utdragsbestyrkande

KS § 11, forts
 
Arbetsutskottet har den 26 januari 2016, § 13 behandlat ärendet och för egen del beslutat 
följande:
 
Kommunledningskontoret ges i uppdrag att återkomma med redogörelse för hur ett 
kommunalt övertagande av ansvar för vägnätet i Sollebrunns tätort kan göras med syfte att 
belysa process, möjlig tidsplan samt rättsliga och ekonomiska frågor.

Beslut
 
Kommunstyrelsens beslut:
 
Planprioritering 2022-2023 antas.

 
Anteckning
 
Klas Åkerlund (L) och Jens Christian Berlin (L) lämnar följande protokollsanteckning:
I planprogrammet slås det fast att det är viktigt att det finns planlagd verksamhetsmark för 
etablering och expansion av företag. Liberalerna efterfrågar, för ett kommande styrelsemöte, 
en redovisning av hur arbetet med mer verksamhetsmark i hela kommunen bedrivs och vilka 
planer som finns.
 

Expedieras till 
Klk-tillväxtavd
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2022-02-07

Utdragsbestyrkande

§ 12  2021.641 KS  

Överenskommelse om fastighetsreglering, Nolby 37:26 

Ärendebeskrivning
Ägaren av fastigheten Nolby 37:26 har inkommit med en förfrågan till 
kommunledningskontoret angående fastighetsreglering av ett markområde från den 
kommunala fastigheten Nolby 37:6 till fastigheten Nolby 37:26. Fastighetsägaren arrenderar i 
dagsläget markområdet som är cirka 750 kvadratmeter stort.
 
Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 14 januari 2022 lämnat följande yttrande:
 

För området finns ingen gällande detaljplan. Det pågår inte heller någon planläggning i 
området.

Området som önskas regleras från den kommunala fastigheten till Nolby 37:26 är litet, 
arrenderas i dagsläget ut till fastighetsägaren och berörs inte av någon kommunal 
planläggning. Kommunledningskontoret bedömer det därför som lämpligt att reglera 
markområdet från den kommunala fastigheten till fastigheten Nolby 37:6.
 
 
Arbetsutskottet har den 26 januari 2016, § 14 behandlat ärendet.

Beslut
 
Kommunstyrelsens beslut:

Tillväxtchefen får i uppdrag att underteckna överenskommelse om fastighetsreglering mellan 
den kommunala fastigheten Nolby 37:6 och Nolby 37:26.

Expedieras till 
Klk-tillväxtchef
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2022-02-07

Utdragsbestyrkande

§ 13  2022.031 KS  

Handlingsplan för Digital Målbild Alingsås kommun - öppen och smart 
2022-2024 

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsen antog den 11:e maj 2020, § 77 Handlingsplan Digital målbild Alingsås 
kommun – öppen och smart 2020-2022. Handlingsplanen konkretiserar kommunfullmäktiges 
”Digital målbild för Alingsås kommun - öppen och smart”. Handlingsplanen följs upp och 
uppdateras årligen.
 
Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 14 januari 2022 lämnat följande yttrande:
 

Digitalisering är inget självändamål utan syftar till att skapa nyttor för invånare, företagare 
och besökare. Handlingsplanens elva punkter omfattar såväl avgränsade 
verksamhetsområden, gemensamma förvaltningsövergripande processer och nationella 
utvecklingsområden inom digitaliseringen. Digitalisering påverkar kommunens verksamheter 
på alla nivåer.
 
 
Arbetsutskottet har den 26 januari 2016, § 15 behandlat ärendet.

Beslut
 
Kommunstyrelsens beslut:

Handlingsplan Digital målbild för Alingsås kommun – öppen och smart 2022-2024 antas.

Expedieras till 
Samtliga nämnder och förvaltningar
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2022-02-07

Utdragsbestyrkande

§ 14  2022.029 KS  

Ansökan investeringsbidrag från Holmalunds IF 

Ärendebeskrivning
Holmalunds IF har inkommit med en ansökan om investeringsbidrag för takbyte på klubbens 
lokal. Föreningens projektkalkyl uppgår samlat till 245 tkr.

Föreningen ansökte även om investeringsbidrag under 2021. Kommunstyrelsen beviljade 
investeringsbidrag om 1 916 tkr den 21 juni 2021, § 111. Den nya ansökan hör inte till det 
tidigare beviljade projektet.
 
Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 11 januari 2022 lämnat följande yttrande:
 
Inkommen ansökan har behandlats enligt gällande riktlinjer för investeringsbidrag. Enligt 
riktlinjerna framgår att investeringsstöd kan sökas för nybyggnad, tillbyggnad och renovering 
av anläggning och till verksamhetsmaterial med större inköpsvärde. Vidare syftar bidraget till 
att ge en grundtrygghet för verksamhet i den anläggning föreningen hyr eller äger. Därtill ska 
anläggningen vara belägen i Alingsås kommun. Kommunens insats i förhållande till den 
totala investeringen bör inte överstiga 50 procent. Utbetalning av beviljat investeringsbidrag 
sker alltid efter inlämnande av fakturor eller kvitton för att säkerställa att medlen används till 
det ändamål som beviljats av kommunstyrelsen.

Alingsås kommuns budget 2022–2024 anger att kommunen ska skapa goda förutsättningar 
för föreningar, enskilda och företag att verka inom idrotts- och fritidsområdet. Kommunen ska 
också medverka till att nya idrottsanläggningar kommer till och ge bra stöd till idrott och 
föreningsliv.

Föreningen har varit verksam sedan 1933 och har idag en verksamhet med åldersgrupper 
från fem år upp till seniorverksamhet. Föreningen har 478 medlemmar varav 332 stycken 
aktiva spelare och av dessa är 28 stycken över 25 år. Föreningen har pojklag som är 
verksamma i seriespel och det planeras för att återigen starta flickverksamheten som 
föreningen saknar sedan en tid tillbaka. Föreningen har dessutom annan verksamhet som 
riktar som mot barn och ungdomar som lovfotboll och fotbollsskola.

Holmalunds IF söker investeringsbidrag eftersom delar av klubblokalens tak som byggdes 
1974 läcker vid kraftigare regn, vilket kräver åtgärder. I samband med takbytet planerar 
föreningen även för installation av solpaneler. Klubblokalen ägs enligt föreningen av 
Stiftelsen Holmalyckan. Holmalunds IF har ett nyttjanderättsavtal som gäller lokalen och 
föreningen anger i underlag till ansökan att föreningen själva står för renoveringskostnader 
av lokalen.
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Föreningens ansökan uppgår till 122,5 tkr, vilket är 50 procent av projektkalkylen som uppgår 
till 245 tkr. Installation av solpaneler ingår inte i denna projektkalkyl och ansökan. Föreningen 
finansierar resterande 50 procent genom att söka medel från stiftelsen Holmalyckan. 
Kommunledningskontoret bedömer att inkommen ansökan om investeringsbidrag ligger i 
linje med riktlinjer för investeringsbidrag och viljeriktningen i kommunens budget och därför 
bör beviljas. Kommunledningskontoret har informerat om gällande riktlinjer för 
investeringsbidrag och även om kravet på slutredovisning.

Föreningen ansökte även om investeringsbidrag 2021 för projektet Mötesplats Holmalyckan. 
Kommunstyrelsen beviljade 1 916 tkr den 21 juni 2021, § 111. Projektets mål är att få en 
anläggning som vänder sig till alla målgrupper med boulebanor, utomhusgym, utomhuspadel 
och lekplats så att hela familjen kan samlas på området där det finns något för alla. Vidare 
angavs att det ska bli enklare för alla som på något sätt vill engagera sig i föreningen. 
Projektet är påbörjat och bland de färdigställda och påbörjade åtgärderna finns belysning och 
skyddsnät mellan planerna samt ån. Bland de kvarstående delarna av projektet finns bland 
annat mötesplatsens aktivitetsytor. Av det beviljade bidraget om 1 916 tkr har cirka 576 tkr 
betalats ut hittills.
 
 
Arbetsutskottet har den 26 januari 2016, § 16 behandlat ärendet.

Beslut
 
Kommunstyrelsens beslut:

Holmalunds IF beviljas ett investeringsbidrag om maximalt 122,5 tkr.

Expedieras till 
Holmalunds IF, Klk-ek
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Ansökan om investeringsbidrag från Alingsås Friluftsklubb, Alingsås 
Hembygdsförening och Dammsjöåskommittén 

Ärendebeskrivning
 
En ansökan om investeringsbidrag har inkommit från Dammsjöåskommittén. Ansökan avser 
Dammsjöås och ett ladugårdstak som behöver läggas om. Projektkalkylen uppgår till cirka 
139 tkr och ansökan om investeringsbidrag uppgår till 50 tkr.
 
Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 19 januari 2022 lämnat följande yttrande:
 
Inkommen ansökan har behandlats enligt gällande riktlinjer för investeringsbidrag. Enligt 
riktlinjerna framgår att investeringsstöd kan sökas för nybyggnad, tillbyggnad och renovering 
av anläggning och till verksamhetsmaterial med större inköpsvärde. Vidare syftar bidraget till 
att ge en grundtrygghet för verksamhet i den anläggning föreningen hyr eller äger. Därtill ska 
anläggningen vara belägen i Alingsås kommun. Kommunens insats i förhållande till den 
totala investeringen bör inte överstiga 50 procent. Utbetalning av beviljat investeringsbidrag 
sker alltid efter inlämnande av fakturor eller kvitton för att säkerställa att medlen används till 
det ändamål som beviljats av kommunstyrelsen.
 
Alingsås kommuns budget 2022–2024 anger att kommunen ska skapa goda förutsättningar 
för föreningar, enskilda och företag att verka inom idrotts- och fritidsområdet. Kommunen ska 
också medverka till att nya idrottsanläggningar kommer till och ge bra stöd till idrott och 
föreningsliv.
 
År 1987 ärvde Alingsås Friluftsklubb och Alingsås Hembygdsförening egendomen 
Dammsjöås. I ansökan anges att föreningarna har skapat en kommitté med tre medlemmar 
från respektive förening. Denna kommitté tillsattes för att förvalta, vårda och utveckla 
egendomen. Enligt ansökan har denna gård förvaltats genom bland annat åtgärder på 
byggnader och det finns en skötselplan som gäller förvaltningen av skog, slåtterängar och 
naturen. Tillsammans har de båda föreningarna cirka 425 stycken medlemmar.
Det beskrivs vidare att Dammsjöås är ett populärt besöksmål för såväl vuxna, som 
barnfamiljer och motionärer. Gården är alltid tillgänglig för besökare. Bland de underlag som 
har inkommit med ansökan beskrivs de aktiviteter som erbjuds. Man har bland annat 
genomfört underhållsåtgärder på gårdens byggnader och det finns en etablerad plantskola. 
Därtill erbjuds flera olika arrangemang.
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I ansökan anges att ladugårdstaket börjar ge sig och behöver läggas om. Projektkalkylen för 
åtgärderna uppgår till cirka 139 tkr.  Finansiering är planerad genom att ägarföreningarna 
avsätter 30 tkr vardera och genom 30 tkr i form av egenfinansiering från 
Dammsjöåskommittén. Ansökan om investeringsbidrag uppgår till 50 tkr, vilket är cirka 36 
procent av projektkalkylen. Kommunledningskontoret bedömer att inkommen ansökan om 
investeringsbidrag ligger i linje med riktlinjer för investeringsbidrag och viljeriktningen i 
kommunens budget och därför bör beviljas.
Kommunledningskontoret har informerat om gällande riktlinjer för investeringsbidrag och 
även om kravet på slutredovisning.
 
 
Arbetsutskottet har den 26 januari 2016, § 17 behandlat ärendet.

Beslut
 
Kommunstyrelsens beslut:
 
Dammsjöåskommittén beviljas ett investeringsbidrag om maximalt 50 tkr.

 
Jäv
Simon Waern (S) anmäler jäv och deltar inte i handläggning och beslut av ärendet.
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Föreningssatsning år 2022 

Ärendebeskrivning
Föreningslivet har de senaste åren drabbats av inställda matcher, turneringar och 
evenemang, outnyttjade lokaler och planer samt att kommunens unga invånare fått ett 
kännbart smalare utbud av fritidsaktiviteter. Kommunen har med anledning av detta under 
åren 2020 och 2021 riktat särskilt ekonomiskt stöd till föreningar och studieförbund i Alingsås 
för att mildra effekterna av coronapandemin. Dessa stödpaket om två respektive en miljon 
kronor vardera användes bland annat till stöd för att anordna sommarlovsaktiviteter för barn 
och unga, ett allmänt föreningsbidrag till samtliga föreningar med medlemmar mellan 7 och 
25 år samt lättnader i hyror och arrenden för viss period.
 
Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 24 januari 2022 lämnat följande yttrande:
 
Det samlade föreningslivet är en viktig samhällsaktör både för enskilda individer och för 
samhället som helhet. Av Alingsås kommuns budget 2022–2024 framgår att kommunen ska 
skapa goda förutsättningar för föreningar, enskilda och företag att verka inom idrotts- och 
fritidsområdet. Pandemin är fortfarande pågående i samhället och påverkar föreningslivet 
utifrån fortsatta restriktioner med utebliven verksamhet som följd. Därav bedömer 
kommunledningskontoret att behov finns av ytterligare ett stödpaket i form av ett riktat 
föreningsbidrag till föreningar i Alingsås kommun. Beloppet föreslås uppgå till 1 miljon kronor 
och finansieras inom kommunstyrelsens budgetram. Nuvarande höga energipriser har även 
drabbat flera föreningar, en viss del av föreningspaketet kommer därför att gå till detta. 
Föreningspaketet kommer att administreras av kultur- och utbildningsnämnden.
 
Arbetsutskottet har den 26 januari 2016, § 18 behandlat ärendet.

Förslag till beslut på sammanträdet
 
Jens Christian Berlin (L) och Annika Qarlsson (C) föreslår att arbetsutskottets förslag bifalls.

Beslut
Kommunstyrelsens beslut:

Kommunstyrelsen avsätter 1 mnkr av befintlig budget år 2022 för ett riktat stöd till 
föreningslivet med anledning av den pågående pandemin och höga energipriser.

Expedieras till 
Klk-ek, kultur- och utbildningsnämnden
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Uppföljning inom kommunstyrelsens uppsiktsplikt 

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsen beslutade den 13 december 2021, § 219 att inom kommunstyrelsens 
uppsiktsplikt kalla samhällsbyggnadsnämnden till samtal med kommunstyrelsen och att 
genomföra en extern granskning av nämndens rättstillämpning i myndighetsutövning rörande 
bygglov.

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 4 februari 2022 lämnat följande yttrande:
 

Kommunledningskontoret har bistått kommunstyrelsen i genomförandet av uppföljning inom 
kommunstyrelsens uppsiktsplikt.

Den av kommunledningskontoret beställda oberoende granskningen, PM Alingsås - 
Granskning av beslut daterad den 3 februari 2022, omfattar totalt 74 ärenden under 
nuvarande mandatperiod 2019 – 2021, där samhällsbyggnadsnämnden inte har beslutat 
enligt samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till beslut. Av dessa ärenden finns det nio 
ärenden som inte vunnit laga kraft och som inte ingår i redovisningen. Det är därmed totalt 
65 ärenden som har granskats. Den externa granskningen visar att sex beslut har ändrats, 
upphävts eller återförvisats av överinstans och att 48 beslut bedöms som sannolika att ha 
fått ett annat utfall efter prövning i överinstans/er. Det innebär att det är 54 av 65 beslut, det 
vill säga 83 procent av granskade beslut som kan ifrågasättas utifrån sin förenlighet med 
gällande rätt. Rapporten visar att i samtliga fall har samhällsbyggnadsförvaltningens förslag 
till beslut haft en bedömning och slutsats som bedöms vara förenlig med gällande rätt. 
Rapportens slutsats är att merparten av granskade beslut inte är förenliga med gällande rätt.

Samhällsbyggnadsnämnden hanterar ett stort antal bygglovsärenden varje år där de allra 
flesta ansökta bygglov beviljas. Ett stort antal beslut sker även av tjänstepersoner via 
delegation. Enligt samhällsbyggnadsnämndens delegationsförteckning ska dock alla ärenden 
där förslag till beslut är nekande tas upp för beslut i samhällsbyggnadsnämnden. Under 
mandatperioden har antal beslut varierat genom åren mellan ungefär 460 till 690 beslut. Det 
är mellan 80 till 100 ärenden årligen som har beslutats av nämnden.

Samhällsbyggnadsnämnden har, vad gäller beslutsfattande, i uppdrag att fatta beslut inom 
gällande rätt. Det innebär att fatta beslut utifrån lagstiftning, förordningar samt aktuell praxis. 
Det kan i vissa fall finnas en gråzon i rättspraxis och då är det viktigt att förvaltningen har en 
tydlig dialog med samhällsbyggnadsnämnden inför beslut om vari denna gråzon består. I 
samtal mellan kommunstyrelsen och samhällsbyggnadsnämnden den 2 februari 2022 har 
det framkommit att det finns en uppfattning i nämnden att nämnden har stort 
handlingsutrymme att fatta andra beslut än de som förvaltningen har lagt fram som förslag till 
beslut, och att man politiskt har en annan möjlighet att fatta beslut.
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Den externa granskningen visar tydligt att förvaltningen har lagt fram kvalitativa och 
rättsenliga beslutsunderlag till samhällsbyggnadsnämnden, som därmed har haft möjlighet 
att fatta korrekta myndighetsbeslut. Det kan därmed ses som att samhällsbyggnadsnämnden 
har tagit över rollen som överprövande rättsinstans och prövat lagstiftningen, istället för att 
tillämpa den.

I dialogen har det även varit diskussion om skillnaden mellan politiska beslut beroende på 
om det är allmänpolitiska beslut eller myndighetsbeslut. I planprocessen finns det ett större 
politiskt utrymme att fatta beslut, vilket skiljer sig från beslut som innebär myndighetsutövning 
gentemot enskild. Vad gäller myndighetsutövning mot enskild finns det generellt sett ett 
mycket litet utrymme för olika beslut, då besluten måste basera sig på vad som gäller enligt 
nuvarande lagstiftning och praxis på området i förhållande till de faktiska förutsättningarna i 
ärendet. Under samtalet mellan kommunstyrelsen och samhällsbyggnadsnämnden har det 
också framkommit synpunkter på samhällsbyggnadsnämndens delegationsordning. Det är 
viktigt att samhällsbyggnadsnämnden tar detta i beaktande i fortsatt utformning av 
delegationsordningen. Det kan även finnas goda skäl att se över internkontroll vad gäller 
uppföljning av myndighetsutövning och överklagade beslut.

Under dialogen mellan kommunstyrelsen och samhällsbyggnadsnämnden har det 
framkommit behov av att stärka samarbetet och förtroende mellan nämnd och förvaltning. 
Flera kommuner har antagit specifika riktlinjer för att stärka samspelet mellan politik och 
förvaltning, i syfte att öka transparens och effektivitet. På riksdagsnivå finns en beslutad 
uppförandekod för förtroendevalda, något som flera kommuner och regioner tagit efter.

Samhällsbyggnadsnämnden och samhällsbyggnadsförvaltningen planerar för utbildningar 
under våren, både i förvaltningslagen och plan- och bygglagen. Vad gäller förvaltningslagen 
ska utbildningen särskilt kretsa kring vad som gäller vid motivering av beslut. I utbildning om 
plan- och bygglagen ska extra tyngd läggas vid bestämmelser för undantag för liten 
avvikelse och lämpligt komplement. Den externa granskningen kan ge vidare vägledning för 
fortsatt utbildning.

Utifrån ovanstående anser kommunledningskontoret att samhällsbyggnadsnämnden befinner 
sig i en allvarlig situation och att ovanstående samt den externa granskningen är viktigt 
underlag för kommunrevisionen i kommande ansvarsbedömning samt för 
kommunfullmäktige inför bedömning och beslut om ansvarsfrihet vad gäller föregående år. 
Efter genomförd dialog och extern granskningsrapport föreslår kommunledningskontoret att 
uppföljning av samhällsbyggnadsnämndens arbete fortsatt sker inom ordinarie styrning och 
ledning. Därutöver föreslås att kommunledningskontoret får i uppdrag att ta fram förslag till 
riktlinjer för samspelet mellan politik och förvaltning i Alingsås kommun, samt en 
uppförandekod för förtroendevalda.
 
Förslag till beslut i kommunstyrelsen:
1. Rapporten PM Alingsås - Granskning av beslut daterad den 3 februari 2022 godkänns.
2. Fortsatt uppföljning sker inom ordinarie styrning och ledning, samt genom uppföljning
   inom delårsbokslut och årsbokslut.
3. Kommunledningskontoret får i uppdrag ta fram förslag på riktlinje för samspel
   mellan politiker och tjänstemän och uppförandekod för förtroendevalda.
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Förslag till beslut på sammanträdet
 
 
Jens Christian Berlin (L) föreslår att punkt 1 i förslag till beslut får följande lydelse:
Rapporten PM Alingsås - Granskning av beslut daterad den 3 februari 2022 antecknas.
 
Anna Hansson (MP), Annika Qarlsson (C) och Zandra Pettersson (SD) föreslår att Jens 
Christian Berlins ändringsförslag bifalls.
 
Lady France Mulumba (KD), Eva-Lotta Pamp (M), Simon Waern (S) och Martin Lindberg (V) 
föreslår att kommunledningskontorets förslag bifalls.
 
Beslutsgång
 
Ordföranden ställer kommunledningskontorets förslag till beslut punkt 1 mot Jens Christian 
Berlins m fl ändringsförslag och finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla 
kommunledningskontorets förslag.
 
Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla kommunledningskontorets 
förslag till beslut punkt 2 och 3.

Beslut
 
Kommunstyrelsens beslut:

1. Rapporten PM Alingsås - Granskning av beslut daterad den 3 februari 2022 godkänns.

2. Fortsatt uppföljning sker inom ordinarie styrning och ledning, samt genom uppföljning
   inom delårsbokslut och årsbokslut.

3. Kommunledningskontoret får i uppdrag ta fram förslag på riktlinje för samspel
   mellan politiker och tjänstemän och uppförandekod för förtroendevalda.
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Anteckning
 
Annika Qarlsson (C) och Susanna Nerell (C) lämnar följande protokollsanteckning:
 
En fråga om godkännande av en rapport kan uppfattas som en överprövning av innehållet i 
rapporten, vilket inte är kommunstyrelsens uppgift. Att en lämnad rapport antecknas av 
beställande organ är allmän kommunal praxis. Därför biföll Centerpartiet Jens Christian 
Berlins yrkande i punkt 1 om att rapporten PM Alingsås antecknas.

Det granskningen belyser är sannolikheten för att förvaltningens förslag ändrat utfall vid en 
överklagan, om så hade skett. I rapporten har förutsättningar eller omständigheter för 
besluten inte granskats. Där hade man kunnat finna tolkningar av planbestämmelser som 
hade varit relevanta för slutsatserna, och borde därför ha omfattats av granskningen.

På kommunstyrelsen2021-12-13 i beslutet om extern granskning reserverade Centerpartiet 
sig till förmån för eget yrkande, att remittera ärendet till arbetsutskottet. Eftersom protokollet 
från det mötet tydligen har missuppfattats så vill vi till protokollet med denna 
protokollsanteckning, än en gång, klargöra vår inställning.
 
Anna Hansson (MP) lämnar följande protokollsanteckning:
 
Granskningen konstaterar med all tydlighet att det finns allvarliga brister i nämndens 
myndighetsutövning. En stor mängd bygglov har beviljats utan lämplig hänsyn till gällande 
lagstiftning och rättspraxis. Jag anser att förtroendet för kommunens myndighetsutövning har 
tagit mycket allvarlig skada genom samhällsbyggnadsnämndens felaktiga agerande. Ett 
antal av nämndens ledamöter och ersättare har redan lämnat sina uppdrag till följd av 
situationen. Mot bakgrund av den allvarliga kritik som framkommit förutsätter jag nu att flera 
av de kvarvarande ledamöterna och ersättarna också lämnar sina uppdrag. Miljöpartiets 
representanter har dock haft en mycket restriktiv hållning i de fall där bygglov har beviljats 
trots avrådan från förvaltningens expertis, och reserverat sig mot fattade beslut. Det är av 
stor vikt att förtroendet för kommunen och dess myndighetsutövning nu återupprättas. 
Nämnden måste omgående säkerställa en rättssäker och förutsägbar myndighetsutövning, 
byggd på en korrekt tillämpning av lagstiftningen, och därmed garantera en likabehandling av 
våra kommuninvånare.
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Jens Christian Berlin (L) lämnar följande protokollsanteckning:
 
Inför behandlingen av detta ärende har frågan uppkommit om hur rapporter rent principiellt 
bör protokollföras. Det ska av protokollet framgå att en avlämnad rapport har mottagits samt 
att givna uppdrag är fullgjorda. Det är däremot inte kommunstyrelsens uppgift att i sak 
överpröva innehållet i rapporter som lämnas.

Ett ”godkännande” av en rapport är mångtydigt och ger inte den klarhet som kan krävas av 
kommunstyrelsens beslut. Enligt allmän kommunal praxis bör det istället ”antecknas” att en 
rapport mottagits.
 
 
Jäv
Karin Schagerlind (M), Boris Jernskiegg (SD) och Thorsten Larsson (M) anmäler jäv och 
deltar inte i handläggning och beslut av ärendet.
 

Expedieras till 
Samhällsbyggnadsnämnden, Kommunfullmäktige, Kommunrevisionen
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Genomförande av detaljplan, Verksamhetsområde Norr, Etapp 1 

Ärendebeskrivning
Detaljplan för Alingsås Verksamhetsområde Norr, Etapp 1 (del av Bälinge 6:16) antogs av 
kommunfullmäktige den 16 juni 2021 § 116. Alingsås kommun önskar reglera till sig 
vägsamfälligheten Bälinge s:13. Delar av Bälinge s:13 ingår i detaljplanen för 
Verksamhetsområde Norr Etapp 1, där vägen ska byggas om till industrigata. Övriga delar är 
belägna inom Verksamhetsområde Norr Etapp 2 och framtida preliminär användning är en 
blandning av allmän plats gata och kvartersmark för verksamheter.
 
Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 1 februari 2022 lämnat följande yttrande:
 

Kommunledningskontoret har berett ärendet och ansvarar samtidigt för utbyggnad av allmän 
plats inom detaljplanen för Verksamhetsområde Norr Etapp 1. Kommunen behöver förvärva 
delar av samfälligheten Bälinge s:13 för de åtaganden som krävs för att genomföra 
detaljplanen. För att genomföra förvärvet föreslås det att en överenskommelse om 
fastighetsreglering tecknas mellan kommunen som ägare av Bälinge 6:16 och Bälinge 
skifteslag som förvaltare av Bälinge s:13.

Kommunledningskontoret ser fördelar med att även förvärva de delar som idag inte är 
planlagt inför pågående detaljplaneläggning av Etapp 2. Befintlig väg nyttjas idag av flertalet 
fastigheter som inte är delägare i samfälligheten. Kommunen har i dagsläget tre hyresgäster 
som nyttjar vägen och rättigheter för dessa behöver säkras upp. Övriga fastighetsägare som 
idag nyttjar vägen kommer inte att hindras. Vissa delar kommer troligen att användas för 
framtida gator och övriga delar kommer bli mark som kan säljas för verksamheter.
 
Förslag till beslut i kommunstyrelsen:
Kommundirektören får mandat att underteckna överenskommelse om
fastighetsreglering för Bälinge 6:16 och Bälinge s:13

Beslut
 
Kommunstyrelsens beslut:

Kommundirektören får mandat att underteckna överenskommelse om
fastighetsreglering för Bälinge 6:16 och Bälinge s:13

Expedieras till 
KLK-expl
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§ 19  2022.095 KS  

Instruktioner till kommunens ombud vid årsstämma 2022 för AB 
Alingsås Rådhus 

Ärendebeskrivning

Kommunstyrelsen har att utfärda instruktioner till kommunens ombud på ordinarie 
årsstämma den 23 mars 2022 i AB Alingsås Rådhus.

 
Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 1 februari 2022 lämnat framfört följande:

Följande instruktioner bör ges till ombudet på ordinarie årsstämma i
AB Alingsås Rådhus:

Under förutsättning av en ren revisionsrapport och att revisionspromemorian inte innehåller 
väsentliga anmärkningar:

Koncernredovisningen fastställs.

Upprättad resultaträkning och balansräkning för AB Alingsås Rådhus fastställs.

Vinsten balanseras enligt upprättat förslag.

Styrelsens ledamöter samt verkställande direktören beviljas ansvarsfrihet.

Styrelsen
Följande arvoden skall gälla från och med den 1 januari 2022:

Styrelseledamot i AB Alingsås Rådhus, som inte är kommunalråd, erhåller 679 kr 
månadsarvode.

Revisorer i AB Alingsås Rådhus, vald av stämman, erhåller ersättning efter fakturering.

Lekmannarevisorer i AB Alingsås Rådhus erhåller ett månadsarvode på 340 kr. 
Revisorssuppleant erhåller ett månadsarvode på 136 kr.

Till detta tillkommer sammanträdesersättning för styrelseledamot som inte är kommunalråd 
samt ersättning för förlorad arbetsförtjänst enligt de regler som gäller för kommunens 
förtroendevalda.
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KS § 19, forts
 
Förslag till kommunstyrelsen för beslut:
Kommunstyrelsen ger ovanstående instruktioner till kommunens ombud
vid ordinarie årsstämma 2022 för AB Alingsås Rådhus.
 

Beslut
 
Kommunstyrelsens beslut:

Kommunstyrelsen ger ovanstående instruktioner till kommunens ombud
vid ordinarie årsstämma 2022 för AB Alingsås Rådhus.

Expedieras till 
Kommunens ombud
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§20

Redovisning av delegeringsbeslut

Delegationsbeslut
 2022.007 KS-001  Delegationsbeslut ekonomichef - Enligt punkt 3.17 - Tecknande av avtal 

inom verksamhetsområde

 2017.441 KS-045  Delegationsbeslut exploateringsingenjör - Enligt punkt 5.15 - 
Undertecknat servitutsavtal berörande Stadsskogen 1:1, Ädellövskogen 3

 2022.007 KS-002  Delegationsbeslut ekonomichef - Enligt punkt 3.1 - Transaktioner för 
infasning av pensionsportfölj och överskottslikviditetsportfölj enligt ny finanspolicy

 2021.445 KS-009  Delegationsbeslut kommundirektör - Enligt punkt 5.30 - Beslut om 
nekad direktanvisning

 2022.001 KS-001  Delegationsbeslut kommundirektör - Enligt punkt 3.8 - Beslut om 
attesträttigheter

 2021.605 KS-006  Delegationsbeslut exploateringsingenjör - enligt punkt 5.23 - 
Köpekontrakt för fastigheten Sollebrunn 19.86 inkl. övriga handlingar

 2021.062 KS-003  Delegationsbeslut kommunstyrelsens ordförande - Enligt punkt 1.1, 
delegation till kommundirektör för tecknande av överlåtelseavtal gällande fastighet Bälinge 
6:16

 2021.007 KS-008  Delegationsbeslut ekonomichef - enligt punkt 3.1 Placering av 
kommunens och koncernens likvida medel och långfristiga finansiella tillgångar

 2020.166 KS-004  Delegationsbeslut kommunstyrelsens ordförande - enligt punkt 1.1, 
delegation till kommundirektör för tecknande av avtal om bidrag till gång och 
cykelbaneföreningen Magra-Mörlanda-Sollebrunn

 2021.605 KS-005  Delegationsbeslut exploateringsingenjör - enligt punkt 5.23 - 
Köpekontrakt för fastigheten Sollebrunn 19.85 inkl. övriga handlingar

 2021.661 KS-001  Delegationsbeslut tillväxtchef - enligt punkt 5.14 - Överenskommelse om 
servitutsupplåtelse avseende Humlan 1

 2021.662 KS-001  Delegationsbeslut tillväxtchef - enligt punkt 5.14 - Överenskommelse om 
servitutsupplåtelse avseende Filaren 1

 2021.416 KS-003  Delegationsbeslut personalchef - Enligt punkt 4.7 - Beslut om 
nyanställningar och fastställande av lön

 2021.416 KS-004  Delegationsbeslut personalchef - Enligt punkt 4.7b- Nyanställda 2021-
01-01 - 2021-12-31
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§21    

Meddelanden

Anmälningar
 2021.002 KS-035  Månadsrapport december - Finansrapport Alingsås 

kommunkoncern december 2021
 2021.002 KS-036  Månadsrapport december - Överlikvid
 2021.002 KS-037  Månadsrapport december - Likviditetsförvaltning
 2021.002 KS-038  Månadsrapport december - Riskkontrollrapport, 

pensionsmedelförvaltning
 2021.002 KS-039  Månadsrapport december - beloppsgränser och saldon
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